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Før oppdemming av Sætravannet rant vannet ut i en bredde av ca. 8 m i utløpet av vannet. Det var
aldri problemer med flom i vannet. Under brua i utløpet er det satt opp en mur som stenger for vannet,
muren er formet slik at det er mulig afa satt inn plank for ar gulere vannstanden i vannet Siden
utløpet er minket fra 8 meter til I meter, stopper vannet opp. Det har  føn  til stor skade og ulempe for
grunneierne og hytteeierne rundt vannet
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Jeg vil nevne en del problemer som har oppslått etter oppdemmingen:

• Fiske: Jeg har snakket med fiskeforvalter Svein Dam Einanifylkct angaende fiskcproblemet. Når
vannstanden er så høy om høsten, finner ikke fisken gyteplass i bekkene rundt vannet Det er også
merkbart mindre smafisk ase i bekkene. Hensynet Lil fiskeinteressene og fiskens leveområder skal
innpasses i oversiktsplanen etter plan- og bygningsloven i kommune og fylke. Sætravannet fru- midler
til kalking av vannet Svein Dam Einan viser til lov om laksefiske og innlandsfiske $26 og §27 om
allmennhetens rett til afiske.Lund Jeger og Fiskeforening har leid fiske i Stravannet, og de selger
fiskekort til sine medlemmer og andre interesserte.

M r er/Vatm ark: Ved at store myrer er blitt lagt under vann, får beveren fri tilgang Lilnye områder.
Dette har ført til store ødeleggelser på skog i vannkanten på grunn av høyere vannstand.

Det er også blitt observert sjeldne fugler som for eksempel storlomen, som hekket i
vannkanten. Siden vannet er steget så mye elter oppdemmi..ngen, har fuglene forsvunnet.

Kan tsonen: Ved høy vannstand vil også bølgene slå lenger inn i kantsonen. Som følge av dette kan
alle se forandringer i strandsonen. Vegetasjonsbeltet er blitt flyttet lenger inn på land. Langs bredden
av vassdrag med årssikker vannføring skal det opprettholdes et begrenset naturlig vegetasjonsbelte
som motvirker avrenning og gir levested for planter og dyr.
Jeg siterer fra Lo v om Naturvern kap. l Formå] og alminnelige bestemmelser § I . "Naturen er en
nasjonalverdi som mavernes. Naturvern er adisponere naturressursene ut fra hensyn tilden nr e
samhørighet mellom mennesket og naturen, og til at naturens kvalitet ska] bevaresfor .fremtiden.
Enhver skal vise hensyn og varsomhet i omgang med naturen. Inngrep  i  naturen bør bare foretas ut
fra en langsiktig og allsidig ressursdisponering som tar hensyn Lil at naturen i fremtiden bevares som
grunnlag for menneskenes virksomhet, hclse og trivsel."
Også i $ 2 første ledd står det "Den som planJcgger større arbeider, anlegg eller virksomhet som vil
medføre vesentlig endring av landskapets karakter eller vesentlig skade på naturmiljøet for øvrig, skal
for de iverksettes forelegge saken til uttalelse for vedkommende myndighet etter denne lov. Når
utbygging, anlegg eller annen virksomhet måmedføre skade på landskapet eller naturmiljøet for
øvrig, må det gjennomføres tiltak for abegrense eller motvirke skaden i rimelig utstrekning."

*Båtstø: Mange gamle båtstøer blir satt under vann på grunn av høy vannstand. Båteiere måogså
sørge for al båten ligger trygt på land, før de kan forlate den, for a unngaat den kanskje synker.

B ryggeanlegg: Nar bryggene langs vannet ble bygget for noen år siden, var vannstanden "normal".
Når vannet nå stiger, står mange av bryggene under vann.

I sen om vinteren: Når isen legger segom vinteren, fører det til store problemer. Legger isen segved
høy vannstand dekker isenbryggene, som igjen fører til at bryggene flyter av sted når isen trekker seg
tilbake. Når isen legger seg ved høy vannstand, forandres undervannsstrommene, og det dannes åpne
råker. Noe som er nytt.

Nar vannet synker igjen, far vi store problemer med akomme oss paland, fordi isen legger
seg som en bakke inn på land. Om vinteren når det er gode is og snøforhold er det mange som går tur
på vannet, bMe turister og fastboende og er ellers utfartssted for hele kommunens innbyggere. Isen er



ikke trygg lenger p.g.a oppdemmingen av vannet. Ifølge Lovverket er det klare lover og forskrifter
som sier hva som er allmenne interesser. Jeg har hatt kontakt med Odd Kjos Hanssen
(fylkesmiljøvernsjef) der han fikk spørsmål om hva som er av allmenn interesse i denne saken. Han
nevnte de sakene som er beskrevet ovenfor. Han nevnte ogsa per telefon at han ha dde ve rt i kontakt
med Sverre Ørsland angå.ende dette tiltaket. Sverre innrømmet overfor ham at han hadde vurdert
saken feil

Ifølge reguleringsplanen for Botnestølen hyttefelt er veien inntegnet ca. 30 meter nedenfor
utlopet av Setravannet. Likevel er veien og broen blitt flyttet opp til utlopet. Konsekvensen av dette er
at vannet per i dag er oppdemmet med de skader og ulemper dette har ført med seg. Hadde
reguleringsplanen blitt fulgt, hadde vi ikke hatt dette problemet. Dette er i direkte strid med planen,
som både Lund kommune og Fylkesmannen har godkjent En reguleringsplan er et bindende, juridisk
dokument. Det er forbudt asette i gang arbeider som er i strid med reguleringsplanen.

.. .. Reguleringsplanen er straks bindende for alle tiltak...." heter det blant annet i §31 i PBL. Er det
snakk om byttebygging i et område, betyr det at planen må følges. Avvik fra planens bestemmelser
vil i ytterste konsekvens vere strafIbart.
I §93 i PBL Tiltak som krever søknad og tillatelse  : Følgende tiltak, på. eller i grunnen, i vassdrag
eller i sjoomrader, ma ikke utfores uten at soknad, og eventuelt soknad om dispensasjon, pa forhand er
sendt kommunen, og den deretter har gitt tillatelse:
a) Oppføring, tilbygging, påbygging, underbygging og plassering av bygning, konstruksjon eller
anlegg.
e) Oppføring, endring eller reparasjon av bygningstekniske installasjoner.
i) Vesentlige terrenginngrep.
I §94 i PBL  Søknad om tillatelse. Nabovarsel: Se punkt 1, 2 og 3.

Jeg sender med kart som viser nedslagsfelt og hvilke vann og bekkersom renner ned i Setravannet.
Sender også med reguleringsplanen for Botnestølen hyttefelt som viser hvor veien opprinnelig skulle
gatt. Jeg eier nesten halve Stravannet, og nar j eg ser hvilke konsekvenser oppdemmingen har fort til,
krever j eg at muren som er blitt satt opp rives, og at jeg og de andre hytteeierne får tilbake den
normale vannstanden i Se travannet.

Jeg ble kontaktet av hytteeierne rundt vannet, der de klaget over den nye situasjonen i Sætra
De var frustrerte og sinte på grunn av oppdemmingen av vannet. De har ogs papekt punktene som er
nevnt ovenfor og følgene av dette tiltaket. De forlanger at noe blir gjort.
Men i fare for amiste veiretten inn til vannet, torr ikke hytteeierne skrive under pa dette brevet.

Med vennlig hilsen


